
صعود به المپیـــک برای فوتبال ایـــران، اتفاقی 
اســـت کـــه نزدیـــک به 44 ســـال اســـت کـــه از 
آن می گـــذرد. آخریـــن بـــار فوتبـــال ایـــران در 
المپیک 1976 مونترال شـــرکت داشـــت و پس 
از آن بـــه المپیک 1980 مســـکو هـــم صعود کرد 
امـــا چـــون آن رقابت هـــا از ســـوی کشـــورمان 
تحریم شـــده بود، تیم ملی فوتبـــال ایران هم 
در آن شـــرکت نکـــرد. در ادامه هـــم و از وقتی 
کـــه قرار شـــد تیم هـــای زیـــر 21 ســـال فوتبال 
در المپیـــک شـــرکت کننـــد، تیم امیـــد ایران 
هرگـــز نتوانســـته بـــه المپیـــک راه پیـــدا کند و 
این تیـــم با فدراســـیون ها و مربیـــان مختلف 
از صعود بازمانده اســـت. حـــالا المپیک 2024 
پاریـــس در پیـــش اســـت و علاقه منـــدان بـــه 
فوتبـــال منتظرنـــد ببیننـــد طلســـم صعـــود به 
المپیک، بـــرای فوتبال ایران شکســـته خواهد 
شـــد. ایـــن در حالی اســـت که پـــس از جدایی 
مهـــدی مهدوی کیـــا و حضـــور مهـــدی تـــاج به 
عنـــوان رئیـــس فدراســـیون فوتبـــال، تکلیف 
کادرفنی و مدیریت تیم امید مشـــخص نشـــده 
و ایـــن موضـــوع نگرانی های زیـــادی را به وجود 
آورده اســـت. در همیـــن رابطه، جلســـه ســـتاد 
عالـــی بازی های آســـیایی هانگژو صبـــح دیروز 
برگزار شـــد که مهدی تاج، مهدی محمدنبی، 
امیـــر قلعه نویـــی، حبیـــب کاشـــانی، محمـــود 
خســـروی وفا، مناف هاشمی و نصرالله سجادی 
 در آن شـــرکت داشـــتند و در آن مقـــرر شـــد 
بـــار دیگـــر کمیتـــه ملـــی المپیـــک بـــه همراه 

فدراســـیون فوتبال در خصوص حضور این تیم 
در بازی های آســـیایی تعیین تکلیف کنند. این 
در حالی اســـت که بیـــش از هفت ماه اســـت 
که کارهـــای مربوط بـــه ثبت نـــام کاروان یاران 
در بازی های آســـیایی آغاز شـــده و به دنبال آن 
موضوعات مربوط به تیم امید از ســـوی کمیته 
پیگیری شـــده و هیچ پاســـخ و اقدام روشنی از 
سوی فدراســـیون فوتبال انجام نشده و در این 
جلسه مقرر شـــد بار دیگر کمیته ملی المپیک 

به همراه فدراســـیون فوتبـــال در خصوص این 
تیـــم تعیین تکلیـــف کنند، در غیـــر این صورت 
تیم امید از لیســـت رشـــته های اعزامـــی به این 

بازی ها کنار گذاشـــته می شـــود.

گزینه های تیم امید
مهدی تـــاج هفته گذشـــته از انتخاب ســـرمربی 
تیـــم امیـــد در ایـــن هفتـــه خبـــر داده بـــود. بـــر 
همین اســـاس، گویا مجتبی حســـینی، سرمربی 

پیـــکان اصلی تریـــن گزینه 
فدراسیون نشـــین ها 
جانشـــینی  ی  بـــرا
ی کیـــا  و مهد
محســـوب می شود. 

در جلســـه ای هـــم کـــه ســـه روز قبل بیـــن تاج و 
قلعه نویـــی بـــرای انتخـــاب ســـرمربی تیـــم امید 
برگزار شـــد، ســـرمربی تیم بزرگســـالان موافقت 
خـــود را بـــا حضور حســـینی اعـــلام کـــرد و حتی 
در تماســـی که بـــا ســـرمربی پیکان برقرار شـــد، 
صحبت های خوبی رد و بدل شـــد. فدراســـیون، 
حســـینی را با توجه به تجربه خوب کار کردنش با 
نفرات جوان به عنوان گزینه اصلی ســـرمربیگری 
تیـــم امید انتخـــاب کرده اســـت. البته بـــا وجود 
مذاکـــرات مثبـــت فدراســـیون بـــا حســـینی و 
تمایـــل ایـــن مربی بـــرای فعالیـــت در تیم 
امیـــد، هنوز طرفیـــن به توافـــق قطعی 
نرســـیده اند و قرار بود او بعد از بازی 
دیشب پیکان با صنعت نفت نظر 
نهایی اش را در ایـــن مورد اعلام 
کند. البته از محمود فکری که 
به تازگی از ســـایپا جدا شـــده 
و همچنیـــن محمـــد ربیعی 
ســـرمربی مس رفســـنجان 
دیگـــر  عنـــوان  بـــه  هـــم 
گزینه هـــای هدایـــت تیم 
امید نـــام برده می شـــود 
که باید دیـــد از میان آنها 
کدام یک این مسئولیت 
را بـــر عهده می گیـــرد اما 
به نظر می رســـد شـــانس 
حســـینی نســـبت بـــه آنها 

بیشـــتر باشد.

لیگ برتر 
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شورای تأمین درباره ظرفیت حضور 
هواداران در دربی تصمیم گیری می کند       

انتقاد شدید گولسیانی از لیزراندازها

محکومیت پرسپولیس و منصوریان 

ســـهیل مهدی، مســـئول برگزاری مســـابقات سازمان 
لیگ درباره حضور  هواداران پرســـپولیس و اســـتقلال 
در دربی هفته آینده اظهار داشـــت: »طبق جلســـه ای 
که درباره شـــرایط حضور بانوان در ورزشـــگاه ها برگزار 
و در نهایت منتهی به وضعیت ورزشـــگاه آزادی شـــد، 
امیـــدوار هســـتیم اتفاقـــات خوبـــی بیفتـــد و اخبـــار 
بهتـــری ارائه کنیم. دربـــاره ظرفیت حضـــور هواداران 
تصمیم گیرنـــده شـــورای تأمین اســـتان اســـت. اجازه 
دهیـــد بازخوردهـــا و گزارش هـــا تقدیم شـــان شـــود و 

ســـپس تصمیم گیـــری کنند.«

لیـــزر انداختـــن تماشـــاگران روی صـــورت بازیکنـــان در 
مســـابقات لیگ برتر، اتفاق حاشیه ساز و بدی است که با 
حضور دوباره تماشـــاگران در تعدادی از ورزشگاه ها شاهد 
آن بوده ایـــم؛ موضوعـــی که در بـــازی تراکتور و ســـپاهان 
رخ داد و تماشـــاگران روی صورت پیـــام نیازمند دروازه بان 
ســـپاهان در زمان پنالتی زدن رضا اســـدی لیزر انداختند 
کـــه اعتـــراض نیازمنـــد را در پی داشـــت. در بـــازی مس 
کرمان و پرســـپولیس هم چنیـــن اتفاقی دوبـــاره رخ داد. 
ستاره گرجســـتانی خط دفاعی پرســـپولیس و پنالتی زن 
اول ایـــن تیم، در شـــرایطی از روی نقطـــه پنالتی دبل کرد 
که هنـــگام زدن ضرباتش نـــور لیزر در چشـــمانش بود و 
عملاً با چشـــم بسته دو گل زد. گولسیانی در این خصوص 
گفت:»بـــرای برد خوشـــحالم. صحبتی دارم بـــا هوادارانی 
که با لیزر به ورزشـــگاه می آینـــد و از آن بـــرای تأثیرگذاری 
بـــر تصمیمات بازیکنـــان، از هر تیمی اســـتفاده می کنند. 
جایی برای شـــما در اســـتادیوم وجود نـــدارد. اگر تصمیم 
با من بود، شـــما بایـــد تمام عمر خود را به نـــور لیزر خیره 
می شـــدید. خوش  به  حال شـــما که این به من بســـتگی 
ندارد.« او ســـپس خطاب به هواداران پرسپولیس عنوان 
کرد:»من بـــه عنوان یک بازیکن پرســـپولیس می خواهم 
از هواداران مـــان خواهـــش کنم کـــه لیزر نیاورنـــد و علیه 
کســـی از آن اســـتفاده نکنند، زیـــرا ایـــن کار غیراخلاقی، 
شـــرم آور، بی فرهنگـــی، خطرنـــاک و احمقانـــه اســـت!«  
در همیـــن رابطـــه رئیـــس کمیتـــه انضباطی فدراســـیون 
فوتبـــال از اعمال محرومیت به خاطر اســـتفاده از لیزر در 

اســـتادیوم ها خبر داد.

در پرونده شکایت علی شـــجاعی از باشگاه پرسپولیس، 
این باشـــگاه به پرداخت مبلـــغ 5 میلیـــارد و 600 میلیون 
ریال بابت اصل خواســـته و مبلـــغ 122 میلیون و 80 هزار 
ریال بابت هزینه دادرســـی در حق خواهان محکوم شد. 
همچنین کمیته وضعیت نســـبت به دعـــوی خواهان به 
میـــزان 800 میلیون ریال قـــرار رد صادر کـــرد. همچنین 
در پی اتفاق های دیدار پرســـپولیس و سپاهان در هفته 
بیست و ســـوم لیگ برتر، باشگاه پرســـپولیس به خاطر 
پرتاب سنگ و بطری آب به سمت داوران و بازیکنان تیم 
حریف و فحاشی توسط تماشاگران منتسب به بازیکنان 
و تیـــم مقابل به یک میلیارد ریـــال جریمه نقدی محکوم 
شـــد. ایـــن رأی قابـــل تجدید نظر اســـت. ضمـــن اینکه 
باشـــگاه ســـپاهان به دلیل استفاده از شـــعارهای موهن 
توســـط تماشاگران منتســـب به 200 میلیون ریال جریمه 

نقدی محکوم شـــد که این رأی قطعی اســـت.
 همچنیـــن در دیدار اســـتقلال و فولاد از ســـوی علیرضا 
منصوریان، سرمربی فولاد تخلفاتی مبنی بر بدرفتاری در 
قبال مقام رســـمی مســـابقه رخ داد. به همین علت او از 
ســـوی کمیته انضباطی به یک جلسه محرومیت تعلیقی 
بـــه مـــدت 6 مـــاه و پرداخت یـــک میلیون ریـــال جریمه 
نقدی محکوم شـــد )این رأی از حیث محرومیت قطعی 
و از حیث جریمه نقدی قابل تجدید نظر اســـت(. ضمن 
اینکه فولاد به دلیل پرتاب اشـــیا توســـط تماشاگرانش به 
پرداخـــت 10 میلیون ریال جریمه نقدی محکوم شـــد که 
این رأی قابل تجدید نظر اســـت. همچنین استقلال نیز 
به خاطر پرتاب اشـــیا توســـط تماشـــاگرانش که منجر به 
وقفـــه بازی شـــد، بایـــد 700 میلیون ریـــال جریمه نقدی 

پرداخت کند. این رأی قطعی اســـت.

هفته بیســـت و نهم رقابت های سوپرلیگ ترکیه، دیروز 
برگزار شـــد و تیم صدرنشین گالاتاســـرای در خانه خود 
به مصاف کایسری اســـپور رفت و در نهایت این تیم را با 
شش گل شکســـت داد. اما این نتیجه شگفت انگیز در 
شـــرایطی رقم خورد که مجید حسینی، ستاره ملی پوش 
تیم کایســـری اســـپور، شـــب تلخی را در ترکیب تیمش 
ســـپری کرد و بـــه خاطـــر خطـــای شـــدید روی بازیکن 
مشهور گالاتاســـرای با کارت قرمز مســـتقیم داور مواجه 
شـــد. ماجرا از این قرار اســـت در شـــرایطی کـــه بازی با 
نتیجه 3-0 به ســـود گالا در جریان بود، روی یک برخورد 
در محوطه جریمه کایسری، سیدمجید حسینی با فرود 
آوردن یک ضربه وحشـــتناک روی صورت لوکاس توریرا، 
ســـتاره سابق آرســـنال، علاوه بر اخراج از زمین بازی و 10 
نفره شـــدن تیمش، یک فرصت برای هت تریک مائورو 

ایکاردی هم فراهم کرد تا گل چهارم گالا روی برگشت 
ضربه پنالتی به ثمر برســـد. شـــدت و محـــل برخورد 
ضربـــه به گونـــه ای بـــود که توریـــرا دچـــار جراحت و 

خونریزی روی صورت خود شـــد.

ضربه کشنده مجید حسینی بر سر و 
صورت توریرا

عکس نوشت

 سجادی: باید تا 
٩ اردیبهشت تکلیف تیم 

امید مشخص شود

وزیـــر ورزش و جوانان در جلســـه ســـتاد عالـــی بازی ها 
اعـــلام کـــرد که بایـــد تا 9 اردیبهشـــت تکلیـــف تیم امیـــد برای اعزام مشـــخص 

 شـــود. ســـید حمید ســـجادی، گفت: »عزیزان ما در کمیتـــه ملی المپیک بلاتکلیـــف بودند و 
بر اســـاس گزارشی که این دوســـتان ارائه کردند فدراســـیون فوتبال در خصوص اعزام تیم ملی 

فوتبـــال امید هنوز آمادگی خود را اعلام نکرده اســـت. در این خصوص قرار شـــد که بررســـی های 
بیشـــتری صورت گیرد و موضوع مرتبط با فوتبال توســـط فدراســـیون جدی تر پیگیری شـــود.« او با 

بیان اینکه تا نهم اردیبهشـــت ماه موضوع حضـــور فوتبال در بازی های آســـیایی باید تعیین تکلیف 
شـــود، توضیح داد: »در این نشســـت در خصوص حضور فوتبال در بازی های هانگژو دو بحث مطرح 
شـــد؛ عده ای اعتقاد داشـــتند فوتبال بانوان اعزام شـــود و تعدادی از حاضران با اعزام فوتبال آقایان 
موافق بودند. همچنین تعدادی نظرشـــان اعزام دو تیم بانوان و مردان به این رویداد آســـیایی است. 
دی ماه امســـال مســـابقات مهمی را در این رشـــته در دوحه قطـــر داریم و هر نوع اتفـــاق و تصمیم در 
فوتبـــال می توانـــد در نتایج تیمی فوتبـــال تأثیر گذار باشـــد. بر همین اســـاس تا 9 اردیبهشـــت باید 
نظرات اعضا اعلام شـــود، بنابراین نماینـــدگان وزارت ورزش و جوانان و هـــم نمایندگان المپیک باید 

مواضع فدراســـیون فوتبال را هرچه ســـریع تر در این خصوص کســـب کنند.«

ـــرش بـ

یکی از نگرانی هایی که در روزهای اخیر میان هواداران پرســـپولیس وجود داشـــت، پرداخت قسط دوم 
مطالبات رادوشـــویچ بود و این باشـــگاه موظف بود تا 26 فروردین ماه 200 هزار یورو به دروازه بان پیشین 
خود بپردازد و در صورت دیرکرد، همین رقم جریمه می شـــد. در شـــرایطی که روز جمعه خبر نشســـتن 
پول به حســـاب رادوشویچ منتشر شده بود، سایت باشگاه پرســـپولیس نیز به طور رسمی اعلام کرد 
دروازه بان کروات و پیشین سرخپوشـــان دریافت پول واریزی از سوی پرسپولیس را به عنوان قسط 
دوم از توافق انجام شـــده، تأیید کرده اســـت. همچنین رادوشـــویچ در نامه  رسمی به فیفا دریافت 
این مبلغ را اعلام کرده اســـت. باشـــگاه پرســـپولیس در این خصوص نوشت:»پرسپولیس برای 
انجام ایـــن امر تا 26 فروردین فرصت داشـــت ولـــی به رغم همکاری نکردن فدراســـیون فوتبال 

با وجود قول هایی که داده شـــده بود، باشـــگاه این مهم را پیش از موعد مقـــرر انجام داد.«

رادو دریافت قسط دوم را به فیفا اعلام کرد
نشـــریات پرتغـــال از هفتـــه گذشـــته از علاقه منـــدی باشـــگاه الهـــلال عربســـتان بـــه جـــذب 
مهـــدی طارمی ســـتاره تیم ملی کشـــورمان و عضو باشـــگاه پورتو خبـــر دادنـــد. علاقه مندی به 
پرافتخارترین باشـــگاه آســـیا باعث شده تا رســـانه های عربستان به سراغ آمار ســـتاره ایرانی در 

این فصل بروند. ســـایت »اسپورت« سعودی با انتشـــار آمار طارمی از گلزنی ها و تأثیرگذاری 
ایـــن بازیکن ایرانی تمجید کرد و نوشـــت: »طارمـــی 49 بازی در این فصل بـــرای تیم ملی 
ایـــران و پورتو انجام داده که در 38 گل زده تأثیر مســـتقیم داشـــته اســـت. ســـتاره ایرانی 
27 گل بـــه ثمر رســـانده و  11 پاس گل داده اســـت. بازیکـــن ایرانی مورد علاقـــه الهلال در 

پورتـــو همه کاره اســـت. این بازیکن ایرانی بیشـــترین گل، بیشـــترین پاس گل، بیشـــترین 
شـــوت و بیشـــترین موقعیت ســـازی های واقعی را در پورتو بـــه نام خود ثبت کرده اســـت.«

کولاک طارمی با پورتو زیر ذره بین عربستانی ها

تماشـــای تلاش تـــا پای جـــان زهرا قنبـــری و نگین 
زندی، دو بازیکن از دو نســـل متفاوت در تیم ملی، 
زیبـــا و قابل تأمل بود. قنبری پس از ســـال ها بازی 
در ســـطح اول فوتبال ایـــران و تیم ملی، به شـــکل 
شـــگفت انگیزی در میـــدان همانند یـــک گلادیاتور 
جوان مـــی دود و می جنگد. او و ســـمانه چهکندی، 
باتجربه تریـــن بازیکنـــان تیـــم ملی بودنـــد و هر دو 
نقـــش مهمی در پیـــروزی ایـــران بر میانمـــار و عبور 
از اولیـــن دور مقدماتـــی المپیـــک داشـــتند. نکته 
جالـــب در مـــورد زهـــرا قنبری تمایـــل او بـــه مبارزه 
اســـت. او همچنان برای بازی کردن، پیروز شـــدن 
و نقش آفرینـــی در موفقیـــت تیـــم تشـــنه بـــه نظـــر 
می رســـد.همه موفقیت های فـــردی و تیمی زندگی 
ورزشـــی او نتوانســـته خدشـــه ای بر قدرت انگیزه او 
وارد کنـــد و همین در بازی با میانمـــار در آن فضای 
پرفشـــار و هـــوای ویرانگر بـــه کمک تیم ملـــی آمد. 
او بـــه  انـــدازه ای ثمربخـــش و تماشـــایی اســـت که 

حضورش هدیـــه به فوتبـــال و نگاه ایران اســـت.
مرحله اول مسابقات انتخابی و دیدار با میانمار 

چطور بود؟
واقعاً دو مســـابقه خیلی ســـنگینی بود، ولی بچه ها 
با همدلی و غیرتی که از خود نشـــان دادند صاحب 
برتری شـــدند، در ضمن میانمار تیم بســـیار خوبی 
بود؛ ســـرعتی بـــا بدن هایی قوی و آمـــاده بخصوص 
بـــا انجـــام بازی های دوســـتانه ای کـــه انجـــام داده 
بودنـــد، فکـــر ایـــن را نمی کردند مقابل تیمـــی با دو 

اردو و بدون مســـابقه دوســـتانه ببازند.

به نظرکارشناسان دفاع مستحکمی نداشتیم، آیا 
این نمایش ضعیف به نبود ملیکا متولی، فاطمه 

عادلی و سرشین کمانگیر برنمی گشت؟
تیـــم به دلیـــل زمان کـــم اردو نتوانســـت هماهنگی 
خوبی داشـــته باشـــد. ما تنها به واســـطه شـــناختی 
که از همدیگر داشـــتیم و برنامـــه کادر فنی در زمین 
بازی می کردیم. اشـــتباهات دفاعی هـــم مربوط به 
خـــط زدن دیگر بازیکنـــان نبود، بلکه هـــر فردی که 
به میدان می رفت تمام تلاشـــش را بـــرای ارائه بازی 
خوب انجـــام داد،هـــر چند بایـــد گفـــت نفراتی که 
همراه ما نبودند جایشـــان واقعاً خالـــی بود، چراکه 

از برترین ها هســـتند. اگر معتقدید دفاع 
ما خوب نبود باید نســـبت به دو اردو 

قضاوتمان کنید.
مهاجمین ما چطور کار کردند؟

در کل مهاجمـــان، هافبک هـــا، 
مدافعان و دروازه بان کشـــورمان 
همه 100درصد خودشـــان را نشان 
دادنـــد. توجـــه کنیـــد هـــر تیمی 
در ایـــن مرحلـــه شـــرکت می کند 

بـــا بهتریـــن تـــدارکات پـــا به 
مســـابقات می گذارد، ولی 

ما تنهـــا با غیرت و جان 
و دل بـــازی کردیم.

فکر می کنید برای 

موفقیت در مرحله دوم چه اقداماتی باید کرد؟
بایـــد به ایـــن تیـــم اهمیت داده شـــود. تـــدارکات و 
اردوهـــای بهتـــری مدنظـــر گرفته شـــود، چـــون ما 
صعود کردیم و در مرحله دوم تیم های ســـخت تری 
پیـــش رو داریـــم. قطعـــاً بـــا برنامه ریـــزی بهتـــری 
می توان بهتر نتیجه گرفت. به نظرم اســـتعدادهای 
خوبـــی داریـــم و این تیـــم پتانســـیل صعـــود از آن 
مرحلـــه و المپیک را هم دارد. مطمئن باشـــید هیچ 
تیـــم بانوانـــی در آســـیا مثـــل ما نیســـت که بـــا این 
شـــرایط صعود کرده باشـــد. امیـــدوارم در جمع 12 
تیم با شـــرایط بهتری شـــرکت کنیم، به شرطی که 
فدراســـیون نـــگاه ویژه ای به بانوان داشـــته باشـــد.

آب و هوای شرجی تأثیری روی شرایط بدنی 
بازیکنان نگذاشته بود؟

فوق العـــاده بـــد بـــود. در میانمـــار همـــه چیز 
ســـخت بـــود. از آب و هـــوا گرفتـــه تـــا جـــو 
اســـتادیوم و شـــرایط بدنی بازیکنـــان، ولی ما 
همـــه مســـائل را کنـــار گذاشـــتیم و فقـــط به 
صعـــود فکر کردیم. باید گفـــت علناً در هیچ 

چیزآمادگی نداشـــتیم.
عامل برتری ما به میانماری ها چه 

بود؟
تلاش، جنگندگی و هدف صعود.

به عنوان کاپیتان کارت 
سخت نبود و فشار مضاعفی 

را بر تو وارد نکرد؟
بـــرای مـــن خیلی ســـخت 
بـــود، چـــون مســـئولیتم 
بیشـــتر شـــده بود. پستم 
تغییـــر کـــرده بـــود، ولـــی 
تمـــام تلاشـــم را کـــردم تـــا 
بتوانـــم بـــه تیم کمـــک کنم 
که خـــدا را شـــکر ایـــن اتفاق 

. د فتا ا

با غیرت و جان و دل در میانمار بازی کردیم

 قنبری: هیچ تیمی در آسیا 
مثل بانوان ایران نیست 

یادداشت

باید به تیم 
فوتبال 
بانوان 

اهمیت 
داده شود. 
تدارکات و 

اردوهای 
بهتری 
داشته 

باشیم، چون 
ما صعود 

کردیم و در 
مرحله دوم 

تیم های 
سخت تری 

پیش رو 
داریم

در نشســـت فوق العاده مســـئولان کمیته ملی المپیک 
و فدراســـیون فوتبال، حبیب کاشـــانی به عنوان مدیر 
تیـــم امید انتخـــاب و قرار شـــد درباره ســـایر ارکان تیم 
در هفتـــه جاری تصمیم گیـــری شـــود. همچنین مقرر 
شـــد در هفتـــه جـــاری جهـــت حضـــور در بازی هـــای 
آســـیایی هانگـــژو ، برنامه ها اعـــلام و ســـایر ارکان تیم 
امید معرفی شـــوند. تـــاج، رئیس فدراســـیون فوتبال 
در خاتمه این نشســـت، گفت: »جلســـه ای در کمیته 
ملـــی المپیـــک برگزار شـــد کـــه موضـــوع آن تیم ملی 
امیـــد بـــود. پیـــش از ایـــن نمی توانســـتیم اردوی تیم 
ملی امید را به لحاظ برپایی مســـابقات لیگ تشـــکیل 
بدهیـــم، لـــذا در اولیـــن فرصـــت این نشســـت برگزار 
شـــد تا زمینه لازم بـــرای انتخاب ســـرمربی و کادر تیم 
مهیا شـــود. در ادامـــه راه باید چهار پنـــج هفته از لیگ 

را ببینیـــم تا بازیکنـــان را انتخاب و معرفـــی کنیم، چرا 
که ســـتاد بازی ها باید اســـامی بازیکنان را داشته باشد 
کـــه از بین آنها تعـــدادی در نهایت انتخاب شـــوند که 
مســـئولیت این مهـــم نیز برعهده ســـرمربی اســـت.« 
او ادامـــه داد: »ســـرمربی تیم ملی امیـــد قطعاً داخلی 
اســـت و گزینه هایی هم در این خصوص مطرح شـــده 
که در همین هفته جاری نســـبت بـــه انتخاب و معرفی 
آن اقـــدام خواهیم کرد. همان طور کـــه گفتم، با توجه 
به در پیش بودن بازی های آســـیایی و کســـب سهمیه 
المپیک طـــی همین هفته جلســـه ای در این خصوص 
برگزار و ضمن بررســـی نقاط ضعف و قوت نفرات مورد 

نظر در نهایت ســـرمربی انتخاب می شـــود.«
تـــاج در خصوص دلایـــل تأخیـــر در معرفی ســـرمربی 
و برنامه هـــای تیـــم ملـــی امیـــد چنیـــن توضیـــح داد: 

»اینکه فدراســـیون فوتبـــال عجله ای نشـــان نمی داد، 
بـــرای این بـــود کـــه زمانـــش را مناســـب نمی دید ولی 
الان ما شـــرایط را فراهـــم دیدیم، چرا کـــه درگیر لیگ 
بودیـــم و مجالی بـــرای برگـــزاری اردو نبـــود. فوتبال با 
بقیه رشـــته ها تفـــاوت دارد، چـــرا که فوتبـــال الان اوج 
مســـابقات لیگـــش را دارد و همـــه بازیکنـــان را کـــه ما 
باید انتخاب کنیـــم، از دل لیگ بیـــرون می آیند. الان 
در لیـــگ برتر یا دســـته یک عـــده ای بـــرای قهرمانی و 
عـــده ای برای بقا می جنگند و مســـابقات حساســـیت 
بالای خـــودش را دارد بـــه همین دلیل امـــروز فرصت 
مناســـبی بـــود تـــا بـــا حضـــور در کمیتـــه در ایـــن باره 

تصمیم گیری شـــود.«
تـــاج در خصـــوص پشـــتیبانی و حمایـــت از تیـــم ملی 
امید یادآور شـــد: »مـــا مجموعـــه ای را داریـــم که برای 

تـــدارکات و پشـــتیبانی تیم ملی امید مناســـب اســـت. 
هم بدنســـازی و هم استخر و ســـونا و در واقع مجموعه 
خوبـــی کـــه می توانـــد در اختیار ایـــن تیم قـــرار گیرد. 
زمین چمن شـــماره دو که دو زمین مناسب و امکانات 
بســـیار خوبـــی دارد نیـــز طبق جلســـه تصمیـــم گرفته 
شـــد تا در اختیـــار تیـــم امید قـــرار بگیرد. همـــه گونه 
حمایت در خصوص مســـابقات تدارکاتی و پشـــتیبانی 
که می توانیـــم برای این تیم داشـــته باشـــیم نیز انجام 
خواهیم داد. بـــه خصوص که حریفان قدرتمندی مثل 
ژاپـــن، کره جنوبی و عربســـتان را نیز پیـــش رو داریم. 
این کشـــورها هزینه هـــای خاصی برای تیم امیدشـــان 
انجـــام می دهند به همین دلیل ما هم باید ان شـــاءالله 
پشـــتیبانی های لازم را داشـــته باشـــیم و حتمـــاً نتایج 

بهتری نســـبت به دوره هـــای قبل خواهیـــم گرفت.«

فوتبال بانوان

پریسا غفاری
روزنامه نگار

در دنیا به هنر هشتم جور دیگری نگاه می کنند

فوتبال بی منتقد، فوتبال پرحاشیه!

واژه »منتقـــد« در حوزه هـــای مختلـــف فرهنگـــی و در دایره لغـــات اهالی آن 
حوزه پرتکرار اســـت و کلمه ای شـــناخته شـــده محسوب می شـــود. هر آنچه 
از آن بـــا عنـــوان هنر یاد می شـــود -از ســـینما و تئاتر گرفته تا موســـیقی و هر 
نوع هنر تجســـمی-منتقدان شـــناخته شـــده و مشـــهور خاص خـــود را دارد 
کـــه در بســـیاری از جشـــنواره ها در رأس هیـــأت داوران هم قـــرار می گیرند. 
فوتبال، هنر هشتم روزگار ما اســـت. در دنیای فوتبال هم منتقدان مشهور، 
سرشـــناس و شناخته شـــده ای حضور دارنـــد؛ از گری لینه کر بازیکن ســـابق 
تیم ملـــی انگلیس و مجری معروف فعلـــی BBC تا ریو فردیناند، آلن شـــیرر 
و بازیکنـــان قدیمی نظیر جیمی کاراگر که بـــدون ملاحظه و محافظه کاری به 
نقد تیم هـــا می پردازند، امـــا در ایران فقط در شـــبکه ورزش یـــک نفر به نام 
»فرشـــاد کرمی« با عنوان کارشـــناس فوتبال خارجی کنار مجری می نشیند. 
کرمی ســـلبریتی و چهره معروفی نیســـت که اظهاراتش ســـروصدا کند. در 
فوتبـــال ایـــران و مهم تریـــن برنامه های ورزشـــی اش یعنی »فوتبـــال برتر« یا 
»شـــب های فوتبالی« هیچ گاه شاهد حضور منتقد و کارشناس فنی نیستیم، 
به همین دلیل عمدتاً مباحث برنامه ها به ســـمت حواشـــی می رود و کسی 
نیســـت بازی استقلال، پرسپولیس، سپاهان، تراکتور، ملوان و… را نقد کند 

و بی محابا بـــه تیم ها و مربیـــان ضعیف بتازد.
طی ســـال های اخیر برنامه »هفت« در سینما چیزی شبیه 90 سینمایی بود 
و تمـــام جذابیت آن به اظهارات تند و تیز مســـعود فراســـتی بازمی گشـــت یا 
فریدون جیرانی با متلک ها و نقدهـــای فانتزی و لحن بیان خود مخاطب را 
پای تلویزیون می نشـــاند اما در برنامه 90 هیچ گاه آیتم کارشناس فنی جواب 
نداد چراکـــه امثال محصص یا حاج رضایی به دلیل شـــخصیت های محترم 
و آرام خود یا رابطه دوســـتی بـــا مدیران، مربیان و حتـــی بازیکنان، به ندرت 
تنـــد و تیز بـــه تیم یا مربـــی خاصی تاخته اند و همین باعث شـــده اســـت تا 
امـــروز فوتبال ایـــران خلأ منتقد فوتبالی را احســـاس کند. تصـــور کنید یک 
مربی معروف مثل خداداد یا فیروز کریمی کنار مجری بنشـــیند و سیستم، 
اســـتراتژی و بازی ضعیف یک تیم را تنـــد و منطقی با کلام قاطع و جذاب نقد 
کنـــد و مربیان نـــاکام را به صلابه بکشـــد. در چنین حالتی بی شـــک بخش 
کارشـــناس  فنی حتی از مباحث داوری هم جنجالی تـــر و پربیننده تر خواهد 
شـــد به  شـــرطی که ســـلبریتی های بی پـــروا روی آنتن زنده ملاحظـــه کاری و 
محافظـــه کاری را کنار بگذارند و خیلی صریح و صادقانه حرف بزنند و نظرات 
خود را در مورد مربیان، بازیکنان و تیم بیان کنند. این منتقدان بدون شک 
باعـــث ارتقای فنی فوتبال می شـــوند و به هواداران هم نکاتـــی تازه می آموزند 
تا تماشـــاگران حرفه ای تر و آگاه تر در فوتبال به ورزشـــگاه بروند و تحلیل های 

درســـت و عمیقی از تیم و مربی خود داشته باشند.

سعید زاهدیان
روزنامه نگار

برگزاری جلسه فوق العاده برای تعیین تکلیف تیم فوتبال امید

وزیر ورزش اولتیماتوم داد، مجتبی حسینی گزینه اصلی شد

معرفی رسمی حبیب کاشانی 
به عنوان مدیر تیم امید

تاج: حتماً نتایج 
بهتری نسبت به 
دوره های قبل 
می گیریم

ایران بعد از 
مونترال هرگز 

نتوانسته به 
المپیک راه پیدا 
کند و این تیم با 

فدراسیون ها و 
مربیان مختلف 

از صعود 
بازمانده است. 
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